
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

25 МАЙ 2023 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 25 май 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. „Кричим“ № 

1, ет. 4 се проведе редовно заседание на Надзорния съвет на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, 

Мария Беломорова, д-р Иван Кокалов, Григор Димитров, Тодор 

Воденичаров. 

д-р Йорданка Пенкова – вр. и.д. управител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Людмила Петкова, 

Теодор Василев, адв. Андрей Дамянов. 

 

Заседанието започна в 11.00 часа. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Уважаеми членове на Надзорния съвет, 

с покана за заседание е обявен следния дневен ред: 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Рамков договор между Националаната здравноосигурителна каса и 

„Информационно обслужване“ АД в изпълнение на дейности по системна  
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интеграция, попадащи в обхвата на чл.7с от ЗЕУ, включващи 

предоставянето на услуги по изграждане, поддържане, развитие и 

наблюдение на работоспособността на информационните и 

комуникационни системи. 

2. Изпълнение на т. 3 на Решение № РД-НС-04-19/27.03.2023 г. на 

Надзорния съвет на НЗОК. 

3. Изпълнение на т. 2 на Решение № РД-НС-04-20/27.03.2023 г. на 

Надзорния съвет на НЗОК. 

4. Обявяване на открита процедура за възлагане на обществена поръчка с 

предмет „Доставка на копирана хартия, папки, хартиени артикули, 

печатни произведения и канцеларски материали за нуждите на НЗОК“. 

5. Изменение в изискванията за заемане на длъжността „Директор на 

районна здравноосигурителна каса“. 

6. Разни. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: В т. 6 Разни имаме представени 

следните материали: докладна записка от директор на дирекция „КДЗЗО“, 

докладна записка във връзка с писмо от Министерството на 

здравеопазването по предложения на Български лекарски съюз за Наредба 

за изменение и допълнение на Наредба № 9/10.12.2019 г. и писмо от 

Български лекарски съюз за свикване на съвместно заседание на Надзорния 

съвет на НЗОК и Управителния съвет на БЛС по преговорите по НРД за 

МД за 2023-2025 г. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз предлагам в т. Разни да поканим колегите 

от юридическата дирекция да ни информират за хода на делата, които се 

водят срещу НЗОК. Много от делата се губят, ние нямаме информация, 

продължават да се обжалват на по-горна инстанция, трябва да знаем каква е 

перспективата, защото всички това води до увеличване на разходите. Вече 

за няколко дела имам информация, последното беше за около 600 хил. лв., 

те са за извършена и неплатена дейност, т. нар. „надлимитна дейност“, 

която ние не сме платили, но вече има практика да не се гледа делото по 

същество. Затова да се прецени има ли смисъл да се продължава с 

обжалвания, защото се трупат лихви, хонорари и т.н. Това е моето 

предложение в тази точка да изслушаме юристите. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Преди няколко години на едно 

заседание на Надзорния съвет изведнъж се разбра, че дължим 200 млн. лв. 

за услуги, които са извършени в чужбина. Намерихме допълнителни 

средства от вноските и платихме задължението. Трябва да се въведе 

практика на три месеца или на шест месеца, да се прави анализ какви дела 

има, да ни информират какви са перспективите и тогава да се вземе 

решение по всяко дело как да се процедира. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние имахме преди години такива случаи, 

които като ги разгледахме се разбра, че е безсмислено да се обжалва. 

Тогава влязоха в преговори и спестихме пари на касата, защото ние го 

губехме това дело, а то беше за много милиони. Нищо не пречи да ни дават 

информация. Ние тогава разгледахме делата по същество. Трябва да бъдем 

по-динамични и гъвкави. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Намирам предложението за разумно, да 

включим т. 4 в Разни от дневния ред и да поканим колегите от касата да 

дадат една справка за това какви дела са висящи в момента, какво е общото 

между тези дела и специфичното по всеки отделен случай. Предложението 
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е разумно и да създадем една практика на няколко месеца да се изисква 

таква информация, за да може да се преценява наистина доколко е 

целесъобразно да се водят определени дела с оглед спецификата на случая 

и общото в основанията. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Разбира се. Според мен те би 

трябвало да ни търсят нас като Надзорния съвет и да кажат „това е 

безсмислено“ или „ще го спечелим, дайте съгласие“, за да може да вземем 

решение. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Добре, нека да разгледаме този въпрос 

в последната точка от дневния ред. Имаме кворум и нека да преминем към 

точка първа. Докладва временно изпълняващия длъжността управител на 

НЗОК д-р Йорданка Пенкова. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Във връзка с решение на Надзорния 

съвет и последващо решение на Министерски съвет от 13 април 2023 г. 

предлагам на Вашето внимание сключване на Рамков договор с 

Информационно обслужване за извършване на дейности по системна 

интеграция по чл. 7с от Закона за елекронното управление. Рамовото 

договор е почти идентичен като договора, който имаме сключен с 

Информационно обслужване, като за всяка година се подписва план-

график, в който са разписани дейностите и стойностите в рамките на 

стойностите, за които е договора. Беше направен анализ от трите дирекции 

– финансова, информационна и административна, по повод на това за какви 

дейности, услуги и активи и колко средства са заплатени в предходните три 

години. На базата на това – дейности, които ще отпаднат, и дейности и 

активи, които трябва да продължат да се администрират по Рамковия 

договор, образуват сумата от 35 млн. и 860 хил. лв. до 31 декември 2026 г. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Без ДДС. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, без ДДС. 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: 40 млн. лв. е с ДДС. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да. За предходните три години общо 

средствата – 2020-та, 2021-ва и 2022-ра г., които са изразходвани по повод 

обслужването на информационните дейности, в това число и придобиване 

на дълготрайни материални активи. По 3 млн. и 500 хил. лв. всяка година 

плащаме за дейностите по договора с Информационно обслужване … 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Общо ни ги кажете колко са за тези три 

години, за да ги сравним. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: За тези три години са 34 млн. и 750 

хил. лв. разпределени по услуги, дейности, активи, в това число 16 млн. 500 

хил. лв. е сумата, която е по договора с Информационно обслужване, т.е. 

всяка година по 3 млн. и 500 хил. лв. включително и за 2023 г. са толкова. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те влизат в тази сума ли? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Не, те са извън тази сума за Рамковия 

договор. Тази година сме предвидили само 4 млн. лв. допълнително към 3-

те млн. и 500 хил. лв. на Информационно за дейности и придобиване на 

активи. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Освен финансовия ефект някой има ли 

анализ всъщност какво се подобрява? Защото едното е поддържане на 

системата и няма как, но закупуване е друго. Допълнително ние сме 

купували материални активи, които трябва да подобрят дейността на 

персонала, на пациентите, някой има ли такъв анализ тези инвестиции 

всъщност какво подобряват, защото тук ще има същия въпрос – за тези три 

години, като дадем тези 40 млн. лв. какво ще се промени. Какво ще се 

промени в касата, какво ще се промени за пациентите, за работещите? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, това е цялата сума, която ние сме 

изхарчили през тези три години, заедно с това, което е в договора с 



6 

 

Информационно обслужване. В тази сума са предвидени и закупуване на 

1900 броя компютри, които са крайно необходими. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре, но ние трябва да се научим, че когато 

инвестираме, защото ние взимаме решение за пари, не знаем всъщност тези 

инвестиции в годините къде ще се инвестират, какво ще стане с тях, защото 

те са точно изчислени. Какво се случва и какво ще се подобри? Някой 

трябваше да разпише в какви неща ние ще инвестираме. Какви са 

проектите и какво ще се подобри с тях? Закупуване на компютри, добре, 

променя се естеството на работа на тези работни места. Някакъв анализ 

трябва да се направи на това, когато инвестираме какво се подобрява, 

защото смисъла е да подобрим условията на труд, но и услугите за 

гражданите. Това го няма никъде. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Кой може да каже сега пред Надзорния 

съвет какво предстой като план за извършване на дейности, инвестиции и 

т.н. Имате ли някаква готовност по тези въпроси? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Имаме готовност, директорите на 

трите дирекции са тук, включително и външния експерт, който също 

участва в подготовката за Рамковия договор, тъй като са тясно специфични 

дейности и спецификации. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Колеги, ако искате да ги поканим? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, по-хубаво е да кажат. Някой трябва да 

каже какви проекти предстоят и какво ще се случи като инвестираме, 

сумите какво включват. Съвсем кратко да ни представят информация. 

Някой да каже, за да може ние спокойно да вземем решение. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Представители на Информационно 

обслужване също са тук, чакат да ги поканим. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: По този въпрос ми се струва, че трябва да 

присъстват и нашите експерти и представителите на Информационно 

обслужване, за да ни обяснят какво ще се случва. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да ги поканим? 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: И нашите експерти след това ли? 

Предлагам след представителите на Информационно обслужване да 

изслушаме експертите на НЗОК и консултанта. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, те работиха заедно. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Преди да се внесе един проект 

трябва да се каже какви са целите на този проект, как ще изглежда 

системата, след като дадем 40 млн. лв. Това е първото нещо. Второ – какво 

ще става по години, т. нар. пътна карта. Третото нещо е на какво основание 

правим това и тук е написно, че има анализ. Добре, какво ни показва 

анализа, като разделим работите на две: имаме един договор до края на тази 

година, ние сега в момента не го разглеждаме този договор, ние 

разглеждаме за какво инвестираме 40 млн. лв. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Бихме инвестирали. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да, бихме инвестирали. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Договорът включва една част от 

дейностите и услугите. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Защото мен ще ме попитат, тези 

които представлявам, ще кажат „добре, там гласувахте 40 млн. лв., как ще 

изглежда системата“. Това е, което казва и д-р Кокалов. Как ще изглежда? 

Какво ново ще има? От гледна точка на нас, от гледна точка на касата. Ще 

има ли проблем? Аз гледах много внимателно промените, които извършва 

НОИ с въвеждането на тази система. 144 човека назначават от 

прегрупиране в НОИ, за да могат да изпълнят тези функции. Имало е 
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специално заседание на Надзорния съвет на НОИ, но ние да гледаме 

нашата работа, защото ние досега винаги сме недоволни, затова трябва да 

бъде ясно, че давайки тези пари, системата ще изглежда по определен 

начин. Т.е. на нас Информационно обслужване, заедно с нашите колеги, 

трябва да ни представят една визия за това как ще изглежда системата с 

тези пари. Ние нямаме тази визия, аз не мога да подкрепя такова нещо, 

докато не видя визията. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, поискахме да направят анализ на 

системите и да подговят визия и затова сме ги поканили. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Първо: защо не ни пратихте 

материала, анализа, предварително да го видим? Второ – защо трябва да ги 

каним да говорят устно, когато трябва да ни представят материала, за това 

как ще изглежда системата, писмено? Защото казаното е казано, 

написаното си остава. След шест месеца или една година ще видим дали е 

станало. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: В случая говорим за Рамков договор и 

за план-график, който се изготвя всяка година в рамките на определен 

период от началото на годината, в случая до един месец от подписването на 

договора. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: План-графикът ще се представя на 

Надзорния съвет. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Това е записано и сме го чели. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Точно така. Това, което трябва да 

видим, аз много искам да се запознаем с визията на Информационно 

обслужване по отношение на състоянието на системите на НЗОК и 

бъдещото им развитие. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Надграждането. 
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ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Надграждане, усъвършенстване, 

развитие, мониторинг от тяхна страна. Това с какво те могат да бъдат 

полезни. Ако искате да гласуваме да ги поканим да направят презентация. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, обаче и писмен материал за 

това. Те ще ни кажат много неща, но искам да го видя визуализирано 

писмено като документ. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ще го напишат. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Нека го напишат. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз съм съгласен. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Има приета национална стратегия, 

колегата сигурно ще вземе отношение, по електронизацията, която е в три 

етапа. Аз се притеснявам дали няма да има нова стратегия, нови идеи. 

Затова е хубаво да имаме визия. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Идеята е дейностите и това, което се 

прави на части и поддръжката да влезе в една система с цел сигурност, 

оптимизиране и намаляване на разходите. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Д-р Пенкова, представете си, че се 

вземе решение и вместо 28 регионални центрове има 6, и тогава изведнъж 

се измени стратегията. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, но докато вземат това решение, 

трябва да има с какво да работим. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Разбира се. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: По този договор ще има план-график за 

всяка година и ще бъде съобразен. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, ако нещо се наложи допълнително 

да се … 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Д-р Пенкова, разсъждавам и като 

частник и като член на Надзорния съвет. 

В залата влизат представителите на Информационно обслужване. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Добър ден. Моля да се представите. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Добър ден. Аз съм Ивайло Стойчев. 

ГЕОРГИ КОСТАДИНОВ: Георги Костадинов. 

ПЕНКА БОРИСОВА: Пенка Борисова ръководител на правния 

отдел, тази седмица замествам д-н Делиманов. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Аз искам да кажа, че сме подготвили кратка 

презентация, ако искате мога да Ви я представя. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Защо ако искаме? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Зависи дали е във връзка с това, което ще 

разглеждаме. Само имайте предвид, че всичко, което кажете и ни 

представите, ще го искаме в писмен вид да го имаме. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Добре. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Само да поясня за гостите от 

Информационно обслужване, разглеждаме проекта за Рамков договор за 

предоставяне на услуги по системна интеграция по чл. 7с от Закона за 

електронното управление и Надзорният съвет очаква от Вас да научи 

повече за Вашия поглед върху състоянието на техниката, мрежата, 

информационните и комуникационни системи на НЗОК, и за Вашето 

виждане по отношение на дейностите и услугите, които предстои да бъдат 

предоставени и включени в план-графика към съответния Рамков договор 

за съответната година. Рамковият договор е за срок до 2026-та година, така 

че ще очакваме да видим как Вие виждате развитието и усъвършенстването 
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на системните за целия този период, като естествено наблегнете повече на 

това, което предстои през настоящата 2023-та година. Слушаме Ви. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Презентацията, която ще представим днес е 

продължение на предишната, като сега колегата, ще Ви представи по-

детайлно нещата на база на текущия договор, който ние изпълняваме, който 

реално се състои от четири основни дейности. Ще покажем какво е 

текущото състояние, какви препоръки, през годините, ние сме давали на 

НЗОК по договора, който в момента изпълняваме и ще очертаем основните 

приоритети. Ще дам думата на колегата Костадинов. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Предлагам да поканим и г-жа 

Ненчовска, в края на краищата тя е другата страна, която отговаря по 

договора, защото така, както е записано, тя е ръководител от наша страна 

на договора. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, заедно изработиха договора, в 

това число и външния експерт г-н Мундров. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, аз имам предложение. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Да влязат г-жа Ненчовска и г-н 

Мундров. 

В залата влизат Гергана Ненчовска и Валентин Мундров. 

Георги Костадинов и Ивайло Стойчев представят презентацията. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Благодаря за представянето. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: С колегите от НЗОК работим паралелно по 

план-графика, за да можем да го предоставим в разписаните в договора 

срокове. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Има едни средства, които са 

различни, едни, които са дадени по договора за 2023-та година и ние ще 
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искаме отчет за тези пари и други, които се предвиждат в този Рамков 

договор. Ние ще искаме това, което трябва да се направи по договора, а за 

това, което има подписано ще искаме отчет как се изпълнява. Те са 

различни суми. Добре е да го уточним. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Да, разбира се. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако ми разрешите искам да попитам? 

Подписваме Рамков договор и във втората част съгласуваме план-график, 

който е по години и какви дейности ще се финансират ние го нямаме. Аз 

мисля да разделим нещата на две: по същество ние да кажем, че сме 

съгласни да има Рамков договор и от Ваша страна да получим този план-

график по години с това какво всъщност ще се закупи и какво ще се 

подобри с това, какво струва, защото ние ще го обобряваме за всяка година 

ще бъде отделна сума във връзка с дейности, които предлагаме. Ние сега 

нямаме план-график освен посочената сума по години, която как и защо е 

изчислена по този начин, трябва да бъде свързана с дейностите и 

закупуването на съответните материали. Аз предлагам днес на Надзорния 

съвет да се разгледа договора по принцип, а план-графика да бъде 

предоставен. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Да се разгледа и одобри от Надзорния 

съвет. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, това е моето предложение. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Имам само една молба, съгласен съм 

с това, но това трябва да бъде направено от двете страни, има си 

отговорник по Рамковия договор и ние ще търсим отговорност за всяко 

нещо по споразумението от отговорника, който е от наша страна. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Ако мога само да допълня, че с колегите от 

НЗОК стартирахме вече разговори по план-графика, очертани са основните 
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приоритети, в момента те трябва да бъдат оценени от финансова гледна 

точка. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Въпросът е, че срещу тези приоритети стоят 

закупуване на материали, дейности, които имат финансово изражение, това 

ние искаме да видим. Второ, отделно от това, някои от нещата са по другия 

проект, който се довършва тази година, всъщност какво е заложено там и 

как ще се изпълни, защото е свързано със следващите неща. Ние искаме да 

имаме информация за всички тези неща, за да може да гласуваме. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: В дневния ред е приложен текстът на 

Рамковия договор с конкретни ангажименти. Това, което предлагам аз е да 

се запише в решението, че всеки план-график се разглежда и приема от 

Надзорния съвет. Говорим за едни клаузи, които не са конкретни и 

обвързващи за двете страни до определена степен, но са обвързващи до 

такава степен, че Информационно обслужване и нашите експерти да 

започнат да работят по изработването на конкретния план-график с 

конкетните дейности, стойности и спецификации, които да бъдат отново 

разгледани, обсъдени и приети от Надзорния съвет. Аз нямам нищо против 

този договор, който е точен и ясен, да бъде разгледан и гласуван от 

Надзорния съвет, още повече, че всичко това, което е заложено вътре, като 

бюджет, е една прогноза и изрично е записано, че конкретното плащане, 

план-графика и всичко, като ангажименти, се съобразява с бюджетните 

възможности, бюджетната рамка и средства. Предлагам да продължим, ако 

няма нещо повече да добавят представителите на Информационно 

обслужване. Съгласни ли сте? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, благодарим им. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Само ще Ви помоля да получим тази 

презентация. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Добре. 



14 

 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Благодарим Ви, довиждане. 

ИВАЙЛО СТОЙЧЕВ: Довиждане. 

Представителите на Информационно обслужване, Гергана Ненчовска 

и Валентин Мундров напускат залата. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Нека да разгледаме проекта на решение 

и да видим какво можем да добавим към него. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Всъщност става дума за споразумение, не е 

договор по ЗОП и съм съгласен, че то отваря, за да могат да започнат да 

работят, да изчисляват. Ние предстои да имаме бюджет и това не ме 

притеснява. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ние можем да кажем, че проекта за 

тези четири години ще бъде в рамките на договора и да не го разделяме по 

години, а всяка година октомври месец, когато дадат план-графика, ние ще 

одобряваме сумата по него. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз затова казах, че ще гласувам рамката, а 

по години как ще изглежда зависи от нашия бюджет и дейностите, които 

възлагаме. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Зависи и каква потребност ще имаме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Зависи какво ще ни предложат, може една от 

годините да е по-малко, друга повече като сума. Бюджетите по години в чл. 

4 от договора са безсмислени. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Искам да каже, че в годините, 

когато съм бил член на Надзорния съвет, никога не са отказвани средства за 

нещо, ограничавани са, но не е отказвано. Аз ще подкрепя договора с тази 

бележка, за която се договорихме, първо даваме рамката на средствата, а 

всяка година, да запишем, спрямо представения план-график през октомври 

и да го включим в бюджета. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз съм съгласен с изричната забележка, че 

бюджетите по години трябва да отпаднат. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Само обща стойност. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, само общата стойност, защото те ще ни 

предоставят план-график. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: И да запишем, че всяка година на 

база предоставения план-график, който има, се определя стойността. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Заявката за възлагане на дейности по 

план-графика може да се извършва само в рамките на средствата от 

бюджета на НЗОК за съответната година. Посочваме само рамката и няма 

да фиксираме по години. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Да, в чл. 4 точките да отпаднат. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Така ще го гласуваме. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Други бележки има ли? 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Според мен е редно да се вземе решение, 

дори на ниво Надзорен съвет, за развитие на системата, което да гарантира 

последователност в действията. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Хубаво е нещата да се унифицират. Според 

мен, не зная кой трябва да бъде отговорник, защото водещи ще бъдат 

Информационно обслужване. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: В Рамковият договор е записано, че 

нашият директор е отговорник. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Само да кажа, че не може водещи да са 

Информационно обслужване. Касата трябва да има своя стратегия, а 

Информационно обслужване да я осъществява. Искам да попитам кой ще 
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направи стратегия за развитие на тази система във времето? Кой ще я 

направи принципно? 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Мога да предложа и няма пречка 

Надзорният съвет да вземе решение за всяка следваща година до 31-ви 

декември на текущата година съответната дирекция или управителя на 

НЗОК да представя стратегия и стратегически план за поддържането, 

адаптирането и развитието на комуникационните и информационни 

системи на НЗОК. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Няма да гледаме нещата на парче. 

Имаме ли обща стратегия за годината, това част ли е от нея и като се 

направи какво ще стане по-добро? Ние това нещо го нямаме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Този план-график, според мен, трябва да 

върви точно със стратегията. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Аз смятам, че към края на годината 

вече ще е ясно какво се изпълнява и ще бъде завършено, и за следващата 

година IT дирекцията, останалите дирекции и ръководството на НЗОК, 

трябва да са напълно наясно от какво се нуждае НЗОК за следващите 

месеци. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Искам само да направя едно уточнение, 

че тези 40 млн. лв. НЗОК ги е плащала и това не е нещо ново и 

допълнително, което ние гласуваме. Това са разходи, които НЗОК е 

извършвала за отделни дейности и доставки. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние не оспорваме общата сума, а годините, 

защото това е споразумение и могат да станат повече или по-малко, защото 

зависи от бюджетите и то нуждите. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Така е, само казвам, че не са 

допълнителни. Да стане ясно, че не са нови. 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Все пак се уточняваме, че тези 

средства са по този договор и тези средства ще бъдат дадени за точно 

отпределени дейности в м. октомври. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре, да го гласуваме, това е споразумение, 

не е договор по ЗОП, затова да го гласуваме и да започнат да работят. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ще го гласуваме, но и скоро да 

направим специално заседание за състоянието на системите. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Според мен дирекцията трябва да 

подготви доклад, анализ за цялостното състояние и развитието, което 

трябва да се постигне. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Т.е. неразделна част от работата ни 

по приемането на бюджета трябва да бъде и гледането на план-графика и 

анализа. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Ще се опитам да формулирам 

решението и ще го гласуваме. Хубаво е да уточним структурата на този 

стратегически план, защото като стратегически документ той трябва да 

съдържа анализ на състоянието, приоритет, цел и задача. На база на този 

стратегически документ, тази стратегия за адаптиране и развитие на ИКТ 

на НЗОК, да се изготвя съответния план-график за съответната година. 

Този стратегически документ да се представя от съответната дирекция чрез 

управителя на НЗОК, а вече план-графика ще се изготвя съвместно между 

експертите на НЗОК и експертите на Информационно обслужване, както и 

двата документа ще бъдат съгласувани от Надзорния съвет. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Това трябва да се случва около м. 

октомври всяка година. 
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ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Сега ще се случи другия месец, тъй 

като при сключването на Рамковия договор до един месец трябва да се 

изработи и план-график. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Трябва да имаме ясни индикатори, за да 

следим изпълнението на заложените компоненти. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: План-графика е по наша заявка, има 

срокове, с приемо-предавателен протокол се приемат дейностите. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Който е съгласен с така оформеното 

решение, моля да гласува. „Против“ и „Въздържали се“ няма. 

По първа точка от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1.  Разрешава сключването на рамков договор с „Информационно 

обслужване“ АД, за изпълнение на дейности по системна интеграция, 

попадащи в обхвата на чл. 7с от Закона за електронното управление, 

включващи предоставянето на услуги по изграждане, поддържане, развитие 

и наблюдение на работоспособността на информационните и 

комуникационните системи, използвани от НЗОК, както и дейности, които 

осигуряват изпълнението на тези услуги, с направената в чл. 4 корекция в 

хода на заседанието. 

2. Възлага на Вр. И. Д. Управител на НЗОК да сключи рамковия 

договор по т. 1, с максимално допустима стойност по договора до 35 860 

000,00 лв. без ДДС и срок на договора до 31.12.2026 г. 

3. Вр. И. Д. Управител на НЗОК да възложи на директора на дирекция 

„ИТСЗОП“ да предостави анализ за състоянието на ИКТ на НЗОК и 

стратегически план за поддръжката, адаптирането и развитието на ИКТ на 

НЗОК за срока на Рамковия договор. 
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4. Всяка година до м. октомври стратегическият план по т. 3 да се 

актуализира и да се представя на Надзорния съвет на НЗОК заедно с план-

графика по Рамковия договор за следващата година. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Следваща точка от дневния ред. С 

решение от 27 март 2023 г. на временно изпълняващия дейността управител 

на НЗОК е възложено да представи доклад относно обективното състояние 

на наличните копирни апарати и въвеждането на външна услуга за 

обслужването им. Д-р Пенкова представя този доклад. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Този доклад е изготвен, като 

състоянието е почти същото, както това, което беше обследвано миналата 

година, тъй като се взе решение да преминем към Информационно 

обслужване, като системен интегратор. В началото на м. март изпратихме 

докладна до Информационно обслужване, за да ни кажат могат ли да 

поемат ангажименти по отношение на обезпечаване на техниката и всички 

тези характерни неща. Сега, след като подпишем Рамковия договор ще 

поискам да ми отговорят могат или не и ако не могат да го изпълняват … 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Щом не са отговорили досега, ще 

търсим друг, това означава, че не са заинтересовани. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Съвпада с това, което ни дадохте. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Съвпадат периодите. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, тогава какво правим? Какво 

предлагате? 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Чакам те да ни отговорят и ако не 

могат да го поемат, тогава да го възлагаме като обществена поръчка, на 

някой, който да изпълнява изнесени дейности, за да не закупуваме техника 

и консумативи. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако я закупуват те, те ли ще обявяват 

поръчката или ние? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ако това бъде изнесена дейност, 

фирмата си закупува и си предоставя техниката и поддръжката, а ние 

плащаме на единица бройка копирна дейност по договор. Не се занимаваме 

с апаратура, с хартия, консумативи и поддръжка. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Имаме ли анализ дали това ще ни излезе по-

евтино? 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: По-евтино е във всички случаи. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Кое? Отвън ли? 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да, ние го направихме в Българска 

стопанска камара и разхода ни падна с 30%. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За кое? За копирните услуги ли? 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да, копирните машини и хартията, и 

тотален конрол. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Проблемът е, че ние в момента имаме 

техника, която още е в гаранция. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Г-н Михайлов, аз мисля, че Вие в НАП 

използвахте изнесена дейност. 

БОРИС МИХАЙЛОВ: Точно така, но не съм убеден, че е било по-

изгодно, но сега го анализираме този процес. Звучи перфектно отстрани, 
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всичко е идеално, но не е така, затова предпочитам да приемем решение 

само след анализ. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: При нас на всеки етаж има копирна машина 

и всеки копир има карта, и трябва да Ви кажа, че е по-евтино, отколкото да 

го възложим на някой, който взима и за хартията, и повече пари за 

поддръжката, излиза по-скъпо. Аз лично смятам, не зная при Вас как е 

излязло по-евтино, но мисля, че ако се закупат машини … 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: От десет години е при нас и имаме 

информация. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Проблемът е тази техника, която 

имаме и е в гаранция. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Коя е тази техника? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Копирната техника, скенери, 

навсякъде имаме, всяка година купуваме и сега ако преминем на външна 

услуга, трябва да видим какво се случва с този капитал, който имаме. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Колегата казва да се направи анализ. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Има анализ, направен е анализ. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Има ли колко ще струва това? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, 5млн. лв. за три години. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За какво? За хартия, за тонер, за какво? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: За цялата печатна и копирна дейност, 

която ни е необходима. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те се купуват на един път не се купуват 

всяка година. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Те не остават за касата, те са на 

фирмата, тя купува машини, доставя ги и ние плащаме на принтиран, 
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копиран лист и това ще ни струва 5 млн. лв. за три години. Това е 

изчислено, това е анализа според потребностите ни. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Момент, д-р Пенкова. Виждам в 

доклада, че е изплозвана определена бройка копирни и принтерни 

устройства, ясни са колко трябва да бъдат машините за цялата страна, за 

цялата система на НЗОК. Направен е анализ какви са разходите на НЗОК за 

срока на поръчката, колко е плащала за три години за закупуване на самата 

техника, за сервиз и поддръжка. Данните в този анализ не са чак толкова, 

мисля, че не е труден за изпълнение, аз не зная дали такъв анализ досега е 

гледан на Надзорния съвет. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Извинявайте, че Ви прекъсвам, от 

миналата година два пъти, като е заплатено на външна фирма, за да 

направи анализа. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: И какво показа анализа, че принтинг 

услугата е по-изгодна? 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: То няма сравнение. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Няма сравнение. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Имаме само колко би струвало занапред, 

но не знаем колко струва до момента. И затова няма как в момента да 

изберем 5 млн. лв. много ли са или малко. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И занапред не зная как да го 

прогнозираме, защото в момента изтича поръчката за хартия, а новата цена 

на хартията е със 175% по-висока. Със заповед е ограничен разхода на 

хартия. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Тогава да въведем принтинг услугата 

като пилотен проект в няколко РЗОК. 
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ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Защо първо да не се извади колко струва 

в момента на година, за да сравниме спрямо тези 5 млн. лв. за три години, 

кое е по-изгодно. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Аз не съм сигурен, че такъв анализ 

може да се направи, аз мисля, че този анализ е трудно да се направи. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Не е труден. Копирната дейност е в три 

или четири елемента, които могат от счетоводството да бъдат извадени. 

БОРИС МИХАЙЛОВ: Може да се извади за три години, предните 

три години колко са изхарчени. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, да го направим за три 

години, като единствено в това се движи само хартията, като ръст на 

цената, ще отчетем ръста на цената и готово. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Добре, ще го направим. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Възлагаме финансов анализ и друго, 

което можем да направим преди следващото заседание, тъй като въпроса е 

комплексен, много ми се иска да попитаме Министерството на 

електронното управление до каква степен тази услуга е част от обхвата на 

чл. 7с от Закона за електронното управление за системната интеграция, 

като им опишем в самото запитване точният предмет на обществената 

поръчка. Който е съгласен с така формулираното решение, моля да гласува. 

„Против“ и „Въздържали се“ няма. 

По втора точка от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. . Възлага на Вр. И. Д. Управител на НЗОК да представи на 

Надзорния съвет на НЗОК нов финансов анализ на разходите извършени за 

печатна дейност в НЗОК за предходните три години. 
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2. Да бъде изпратено запитване до Министерство на електронното 

управление дали предметът на услугата за печатна дейност попада в 

обхвата на чл. 7с от Закона за електронното управление за системната 

интеграция, като бъде посочен точния предмет на предстоящата 

обществена поръчка. 

3. За резултатите по т. 1 и т. 2 да бъде докладвано на Надзорния съвет 

на НЗОК. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Следваща точка от дневния ред. С 

решение от 27-ми март 2023 г. на временно изпълняващия длъжността 

управител на НЗОК е възложено в срок до 15-ти май да представи доклад за 

възможностите за сключване на централен договор за доставка на 

електрическа енергия и снабдяване с природен газ за нуждите на РЗОК. Д-р 

Пенкова, заповядайте да докладвате. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: След направения анализ се установи, 

че може да участваме в централната обществена поръчка за снабдяване с 

електроенергия, като годишния разход, за 2024-та година, е приблизително 

1 млн. и 750 хил. лв. без ДДС за цялата система. Природният газ е в 13 

РЗОК, като доставчиците са четири различни фирми и там е малко по-

трудно да участваме в централната поръчка, като там средствата са много 

по-малко. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Там са малко парите. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Затова предлагаме да участваме в 

централната поръчка. Единствено заради това, че всяко РЗОК трябва да 

наема външен консултант, който да изготви спецификацията, заданието и 
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това са допълнителни средства. Сега предложението е да влязат в 

централната поръчка за всички РЗОК. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Абсолютно. Нищо, че са четири доставчици, 

ние можем да го направим централно. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И за газта, ако кажете. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Естествено, че може, правим го тук 

централно с тези четирите и договаряме. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Може и така, да. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: По-хубаво е централно, каним ги, искаме 

оферти, разглеждаме и избираме. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ние можем да се опитаме през 

централната обществена поръчка. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Това Ви е предложението, към 

централния орган да се подаде. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: По-добре е всичко да е 

централизирано. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да добавим и природния газ. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те ще кажат дали може или не, защото ние 

предлагаме. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Колеги, да гласуваме предложения 

проект не решение. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За газта какво правим? Може ли да включим 

и газта в централизараната? 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: В доклада е казано, че не може, защото за 

всяко населено място доставчика е различен. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: За тази обществена поръчка се 

съмнявам да може. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Те не са като електроенергията, 

където един да може да доставя на цялата страна. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз предлагам вместо всяко РЗОК да прави 

ЗОП, тези четири доставчици на газ, ние да ги сключиме от тук. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: За тези 13 РЗОК. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Защото всеки един от тях ще има 

допълнителни разходи. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Като отделни решения ще ги гласуваме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, като отделни. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: 13 доставчици ли са? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Не, четирима за 13 РЗОК и по 

различно време им изтичат договорите. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тя каза, че са четирима. Да гласуваме 

решенията. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Първо подлагам на гласуване 

предложения проект на решение, който е съгласен, моля да гласува. 

„Против“ и „Въздържали се“ няма. Да формулираме и второто решение. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да се провери възможно ли е 

централизирана процедура за доставка на природен газ за 13-те РЗОК, за да 

се подпише тук договора на централно ниво, като се договорим с тези 

четири доставчици, за да не е всяко РЗОК. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Оформяме решението по следния 

начин: Възлага на Вр. И. Д. Управителя на НЗОК да проучи възможността 

за провеждане от ЦУ на НЗОК на централизирана процедура за възлагане 

на обществена поръчка за доставка на газ за 13-те РЗОК, в които е 

осигурена възможност за снабдяване с природен газ. Моля, който е 

съгласен да гласува. „Против“ и „Въздържали се“ няма. 

По трета точка от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 
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Възлага на Вр. И. Д. Управител на НЗОК да организира подаването на 

заявка до Централния орган за покупки към Министерство на финансите, за 

включване на НЗОК в централизираната обществена поръчка с предмет: 

„Доставка на електрическа енергия за нуждите на органите на 

изпълнителната власт и техните администрации“, с прогнозна стойност за 

доставка на електрическа енергия за 2024 г. за системата на НЗОК от 1 750 

000,00 лв. без ДДС. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Възлага на Вр. И. Д. Управителя на НЗОК да проучи възможността 

за провеждане от ЦУ на НЗОК на централизирана процедура за възлагане 

на обществена поръчка за доставка на газ за 13-те РЗОК, в които е 

осигурена възможност за снабдяване с природен газ. 

2. За резултатите от направеното проучаване по т. 1 да бъде 

докладвано на Надзорния съвет на НЗОК. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Точка четвърта. Докладва д-р Пенкова. 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Тъй като срока на договора на тази 

поръчка изтече и не е взето решение за външен доставчик на тази услуга, 

предлагам Надзорният съвет да вземе решение в рамките на 212 хил. лв. да 

се проведе обществена поръчка. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За колко време ще е? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: За една година. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това същите ли са или други ще се явяват, 

или още не се знае? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това е обществена поръчка за хартия 

и канцеларски материали. Тук класацията е по най-ниска цена. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нямаме избор. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: По-добре да го гласуваме, щом изтича 

договорът. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Да гласуеваме. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Който е „За“ предложения проект на 

решение, моля да гласува. „Против“ и „Въздържали се“ няма. 

По четвърта точка от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Разрешава откриването и провеждането на открита процедура за 

възлагане на обществена поръчка с предмет: „Доставка на копирна хартия, 

папки, хартиени артикули, печатни произведения и канцеларски материали 

за нуждите на НЗОК“. 

2. Възлага на Вр. И. Д. Управител на НЗОК да организира 

провеждането на процедурата по т. 1 и да сключи договор с определения 
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изпълнител за срок от 1 година, с прогнозна стойност до 212 500,00 лв. без 

ДДС. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Преминаваме към точка пета. 

Заповядайте, д-р Пенкова. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Във връзка с провеждана конкурсна 

процедура за директор на РЗОК документите, които прилагат, искаме да 

бъдат надлежно представени, част от тях да бъдат нотариално заверени, 

други да бъдат оригинални доументи, тъй като в последните конкурси 

практиката показва, че само на базата на копие на трудова книжка или 

нещо друго, което не е четливо, трудно се взима решение дали да бъдат 

допуснати или не. Да няма съмнения по отношение на допускането на 

кандидатите, за да отговаря на разпоредбите на чл. 20 от ЗЗО. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Отпада ли искането за писмена 

разработка и писмена работа? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Не, ние правим промяна само във 

формата на документи и изискуемите документи при подаване, касаещи 

допускането до конкурс. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, да се изпише в всички 

подробности, да бъде изчерпателно. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Проекта на решение е точно по този 

начин, показана е новата редакция на целия чл. 9. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Колеги, да изчета предложения проект 

на решение. Искам да кажа, че не съм сигурен дали в т. 6 трябва да 
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въвеждаме изискване за нотариална заверка по отношение на всички 

останали документи, определени с обявата, защото може да има документи, 

които не са официални удостоверителни документи. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Не става въпрос само за 

образователно-квалификационните документи. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Да, но в стария текст е „други 

документи, посочени в обявата“. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Има ли свидетелство за съдимост? 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Кой ще реши какви са тези други 

документи? 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Официален документ, за тях няма спор, 

но тук говорим за извлечения от документи, декларации, длъжностни 

характеристики и др., които не във всеки един случай биха могли да бъдат 

нотариално заверени. Ще се създаде прекалено голяма административна 

тежест за участниците. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Някои от тях са електронни и не е толкова 

страшно. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Назад в годините беше оригинал или 

нотариално заверено копие. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За да избегнем неприятни инциденти, това 

имам предвид. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Аз съм съгласна с доц. Мавров, че т. 6, 

така както е написана, тя доказва дейности, които е извършвал кандидата в 

областта на управление на здравеопазването. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И застрахователното. 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Той може да ги докаже с много 

документи, като само част от тях са изброени, посочено е „или друг вид 

документи по преценка на кандидата“. Това може да са даже и 

неофициални документи. Как ще ги заверят нотариално? 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Той, за да покрие изискванията … 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Какъв е този неофициален документ, 

по който удостоверяваш опит? 

МАРИЯ БЕЛОМОРОВА: Може да няма оригинал, например 

длъжностна характеристика. Може да разполага с копие, не с оригинал. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Тогава да направим т. 6 нотариално 

заверени копия от други официални удостоверителни документи. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: То е по тяхна преценка, може само един 

документ да представи. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Аз предлагам т. 6 да бъде „оригинали 

или нотариално заверени копия…“. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Въпросът е, че ние оставяме на тях да 

преценят какво ще представят. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Да от друга страна съгласен съм, че 

трябва да намерим решение за безспорност в представените документи и в 

решението на комисиите при провеждането на конкурсите. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Може да добавим и дали не работи 

със свързани лица. Давам го като пример. Декларация за свързаност. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Тя се попълва след това при 

заемането на длъжността, след спечелване на конкурса. Длъжностите са в 

Национална класификация на професиите и длъжностите, там са разделени 

с кодове, които показват кои са управленски и кои изпълнители. При 

сключване на договор няма как да се подаде в НАП, ако липсва код на 

длъжността. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Моето предложение е в т. 6 да добавим 

„оригинали“. Подлагам на гласуване решението с добавката в т. 6. 

Гласуваме. „Против“ и „Въздържали се“ няма. 

По пета точка от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 
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РЕШИ: 

1.  Приема изменение и допълнение в Правила за провеждане на 

конкурс за заемане на длъжността „директор на РЗОК“, приети с решение 

на Надзорния съвет на Националната здравноосигурителна каса № РД-НС-

04-65/24.07.2019 г., изменени с № РД-НС-04-46/13.05.2020 г. и № РД-НС-

04-115/08.11.2022 г., както следва: 

„Чл. 9. Необходимите документи за участие в конкурса са: 

1. заявление по образец (Приложение № 1); 

2. автобиография; 

3. нотариално заверени копия от документи за придобито образование, 

специалност, квалификационна степен, правоспособност съгласно 

изискванията на чл. 20, ал. 2, т. 1 от ЗЗО; 

4. нотариално заверени копия от документи, удостоверяващи 

професионален опит и стаж съгласно изискванията на чл. 20, ал. 2, т. 2 от 

ЗЗО – трудова/служебна/осигурителна книжка; 

5. писмена разработка по тема, определена в обявлението на конкурса; 

6. оригинали или нотариално заверени копия от други документи, 

посочени в обявата, от които да е видно, че кандидата е извършвал дейност 

в област или области на управлението на здравеопазването, банковото, 

застрахователното или осигурителното дело – УП 3, Удостоверение от 

НАП, Договори за управление, прокура или др., Длъжностни 

характеристики, Заповеди, друг вид документи, по преценка на кандидата.“ 

2. Възлага на управителя на НЗОК да публикува на интернет 

страницата на НЗОК изменението по т. 1. 

ЗА – доц. Момчил Мавров, Борис Михайлов, Мария Беломорова, д-р Иван 

Кокалов, Григор Димитров, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – няма. 
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ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Преминаваме към т. Разни. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Следващата точка в Разни е във 

връзка с решение на Надзорния съвет на НЗОК от м. юли 2021 г. Съгласно 

това решение всеки месец се предоставя справка за контролната дейност, 

като материалът е обемен и не може да бъде структуриран по еднакъв 

начин, за да бъде улеснено разглеждането. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Вие ни я изпращате по имейл. Аз я чета. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Идеята ни е, понеже всеки месец 

РЗОК правят таблици, които съдържат цялата информация, ако искате да 

Ви се изпраща тази таблица и ако е необходимо нещо допълнително ще се 

предостави. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това, което ни предоставяте е достатъчно и 

не ни затруднява, ако е необходимо нещо допълнително, ще го поискаме. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Добре, тогава остава по този начин. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Приемеме за информация 

предоставения материал. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Другият материал е във връзка с 

предложение от страна на Български лекарски съюз за допълнение към 

Наредба № 9 с допълване на определени кодове в определени клинични 

пътеки, в определени специалности. Два пъти поисках да ми кажат какво е 

точното предложение, необходимо ли е и какво ще е финансовото 

въздействие. Не могат да ми отговорят. Както са написали, че нямаме 

бюджет и не знаят колко пациента ще бъдат лекувани по тези 

допълнителни процедури, които добавяме в определени клинични пътеки. 

За мен това е разширяване на дейността по клиничните пътеки. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре, като го предлагат какъв е ефекта от 

тяхното предложение? Кого улесняват? Разширяват дейност ли? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: В повечето случаи разширяват 

дейността по КП. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Как ще разширят дейност, като нямаме 

бюджет? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Именно. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Аз не виждам на този етап какво можем 

да направим. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Изобщо нищо не можем да направим. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Само за сведение Ви го представям. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Приемаме го за сведение. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: В тази точка ни интересува повече 

писмото на Министерството на здравеопазването, с което искат становище 

от НЗОК по предложенията на Български лекарски съюз. Ние като 

Надзорен съвет ще излезем ли с някакво становище или не? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Какво е становището на Министерството на 

здравеопазването или нямат становище? 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Няма, искат становище от НЗОК. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре, какво е мнението на експертите от 

НЗОК, които водят преговорите по НРД? 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Становище по същество за промените в 

представения материал аз не виждам. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нека да се произнесат. 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Поради липсата на бюджет не могат 

да прогнозират. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това е ясно, но те трябва да кажат по всяко 

едно предложение какво е становището им. В предложението има и 

предложение по медицински показатели, ние гледаме от финансовата 

страна на нещата. Министерството на здравеопазването има национални 

консултанти по различните специалности, нека те се произнесат по 

предложенията, касаещи медицински показатели. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: На този етап не можем да го вземем 

като решение. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Материалът е само за сведение. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Следваща точка. Писмо покана от 

Български лекарски съюз. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Какво ще им кажем, когато ги 

поканим? Ние в момента не сме на фаза да обсъждаме Национален рамков 

договор, нека първо да приемат бюджета и тогава ще обсъдим всичко. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Има спорни моменти, по които не е 

постигнато съгласие на експертно ниво. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Има текстове, които не касаят 

финансови параметри и няма пречка да ги разгледаме на съвместно 

заседание. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тези текстове са извън бюджета, затова ние 

можем да проведем заседание, да излушаме предложенията им. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз съм „За“ да проведем срещата с 

тях. 
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ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: За коя дата да ги поканим? Тяхното 

предложение е в периода 29-31 май. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз в този период съм извън страната. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Да отправим покана за 01 юни от 10:00 

часа? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Няма проблем. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Съгласен съм. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Преминаваме нататък. Да поканим 

юристите по предложенито на д-р Кокалов. 

Мария Луднева – Василева влиза в залата. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Г-жа Мария Луднева – директор на 

дирекция „Правна“. 

МАРИЯ ЛУДНЕВА – ВАСИЛЕВА: Добър ден. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Понеже аз бях вносителя на това 

предложение ще Ви обясня. В миналото периодично сме искали 

информация как вървят делата, като напоследък ми прави впечатление, че 

губим дела, които са по един и същи казус – изработена, но неплатена 

дейност, защото е „надлимитна“. Независимо, че губим делата на първа 

инстанция и е ясно, че има таква практика и ще го загубим, ние 

продължаваме да обжалваме. Не е ли по-добре в такива случаи да влезем в 

разговори със съответната страна за споразуемение, за да не се плащат 

допълнително лихви, хонорари и т.н.? 

МАРИЯ ЛУДНЕВА – ВАСИЛЕВА: Имаме вече няколко такива 

случая, в които решихме да не се обжалва, имаме таква практика, когато 

преценяваме, че няма смисъл. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Хубаво е и ние да сме запознати с тази 

информация. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Трябва да имаме такава 

информация, за да не губим средства за такси, хонорари и т.н. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Решенията трябва да се вземат за 

всеки отделен случай. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да, ние сме гледали на заседания на 

Надзорния съвет случай по случай. Да се направи една обощена справка за 

всички дела, казусите, по които са и да се даде правно становище по всяко 

дело. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да се представи движението по всяко дело и 

възможностите по него със съответните становища. 

МАРИЯ ЛУДНЕВА – ВАСИЛЕВА: Да. 

Мария Луднева – Василева напуска залата. 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ: Благодаря Ви, колеги, закривам 

заседанието. 

Заседанието приключи в 13.45 часа. 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МОМЧИЛ МАВРОВ 

 

 

Изготвил: 

Б. Иванова 


